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Zápis z jednání
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina č. 5/2012

konaného dne 11. 12. 2012

Přítomni:

1. Zdeněk Kopecký (předseda) 7. Radovan Necid

2. Jaroslav Kohout 8. Jan Tourek

3. Vladimír Černý 9. Josef Mach (místopředseda)

4. Pavel Štefan 10. Petr Fiala

5. Zdeněk Kubát 11. Karel Štefl

6. Bohuslav Musil 12. Hana Strnadová (tajemnice)

7. Jaroslav Jirků

Nepřítomni (omluveni):

1. Pavel Bárta

Hosté:

1. Libor Joukl (náměstek hejtmana Kraje Vysočina)

2. Pavel Bartoš (ODSH)

3. Lenka Horáková (České dráhy, a. s., KCOD Jihlava)

4. Marie Tesařová (Ředitelství silnic a dálnic ČR, Správa Jihlava)

5. Jan Míka (Krajská správa a údržba silnic Vysočiny)

6. Pavel Šprdlík (Správa železniční dopravní cesty, SDC jižní Morava)

Program:

1. Zahájení jednání a schválení programu;

2. Představení členů komise;

3. Organizační záležitosti, jednací řád;

4. Návrh plánu činnosti komise na rok 2013;

5. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání;

6. Plnění rozpočtu 2012 v oblasti dopravy;

7. Návrh rozpočtu 2013 v oblasti dopravy;

8. Představení činnosti odboru dopravy a silničního hospodářství;

9. Informace o požadavcích obcí;

10. Různé;

11. Závěr.

1. Zahájení 
Zdeněk Kopecký, předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné 
a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu jednání. Libor Joukl požádal o zařazení bodu programu č. 8 
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„Představení činnosti odboru dopravy a silničního hospodářství“ za bod č. 5 „Kontrola plnění 
usnesení z minulých jednání“. Takto upravený program jednání byl 11 hlasy schválen. 

2. Představení členů komise
Zdeněk Kopecký představil náměstka hejtmana pro oblast dopravy a majetku kraje Libora 
Joukla, vedoucího oddělení správy komunikací odboru dopravy a silničního hospodářství Pavla 
Bartoše a koordinátorku komise Danu Vrábelovou.
Jednotliví členové komise se následně vzájemně představili.

Na jednání se dostavil člen komise Pavel Štefan.

3. Organizační záležitosti, jednací řád
Zdeněk Kopecký informoval o zavedené praxi týkající se zasílání podkladových materiálů na 
jednání komise a požádal členy komise o stanovisko, zda požadují zasílání podkladových 
materiálů v tištěné podobě nebo zda jim stačí elektronická forma.
Tištěnou formu podkladových materiálů požadují zasílat pánové Zdeněk Kubát a Jan Tourek, 
ostatním členům komise stačí elektronická forma podkladových materiálů.

Usnesení 015/05/2012/DK
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina
souhlasí
se zasíláním podkladových materiálů na zasedání komise v elektronické podobě, s výjimkou 
pana Zdeňka Kubáta a Jana Tourka, kterým budou zasílány v tištěné podobě.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Nikdo ze členů komise nepožaduje tisknout podkladové materiály na stůl před zahájením 
jednání komise.

Usnesení 016/05/2012/DK
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina
nepožaduje
tisk podkladových materiálů na stůl před zahájením jednání komise.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Členové komise se shodli, že z každého zasedání komise se bude pořizovat zápis, jehož 
součástí budou přijatá usnesení. Zápis vždy podepisuje předseda a tajemník komise, a to poté, 
co na následujícím zasedání je v úvodu jednání odsouhlasen.

Usnesení 017/05/2012/DK
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina
stanovuje,
že z každého zasedání komise se bude pořizovat zápis, jehož součástí budou přijatá usnesení.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Dana Vrábelová informovala o dalších organizačních záležitostech, zejména pak o odměnách 
za účast na zasedání komise a cestovních náhradách, které náleží členům komise, a předala 
členům komise vytištěný informační materiál o těchto záležitostech včetně jednacího řádu.
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4. Návrh plánu činnosti komise na rok 2013
Zdeněk Kopecký požádal členy komise o zaslání jejich námětů a požadavků na zařazení do 
plánu činnosti dopravní komise na rok 2013. Členové komise mohou své připomínky zasílat na 
e-mail: kopecky.z@kr-vysocina.cz. 
Hana Strnadová zaslala za odbor dopravy a silničního hospodářství tyto požadavky na zařazení 
do plánu činnosti:

- projednání požadavků měst a obcí – průběžně;
- dopravní obslužnost Kraje Vysočina – leden, únor;
- silniční síť na území Kraje Vysočina – září;
- příprava rozpočtu na rok 2014 – září.

Na příštím zasedání bude návrh plánu činnosti dopravní komise na rok 2013 projednán 
a schválen a následně předložen ke schválení radě kraje.

Členové komise se shodli, že dopravní komise se bude scházet pravidelně každý 2. čtvrtek 
v měsíci, od 13.00 hodin.

Usnesení 018/05/2012/DK
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina
stanovuje
termíny zasedání komise v roce 2013 1x měsíčně, každý druhý čtvrtek v měsíci, od 13.00 hodin.
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Kontrola plnění usnesení z minulých jednání
Pavel Bartoš informoval, že na základě požadavku členů dopravní komise byl v průběhu 
letošního roku odeslán jménem hejtmana dopis na Ministerstvo dopravy ČR s žádostí 
o znovuobnovení provozu přímého rychlíkového spojení mezi Znojmem a Prahou. Ing. Lukáš 
Hampl, 1. náměstek ministra, zaslal odpověď, ve které vysvětluje ekonomické důvody, které 
vedou ministerstvo dopravy k neobnovení provozu rychlíkového spojení na trati mezi Znojmem a 
Prahou. Spoj by nebyl schopen konkurovat autobusové dopravě.
Co se týče jednotlivých požadavků obcí, postupuje se dle závěrů a doporučení dopravní komise.

6. Představení činnosti odboru dopravy a silničního hospodářství
Libor Joukl představil zástupce organizací, které pozval na zasedání dopravní komise:

- Lenku Horákovou (České dráhy, a. s., KCOD Jihlava);
- Marii Tesařovou (Ředitelství silnic a dálnic ČR, Správa Jihlava);
- Jana Míku (Krajská správa a údržba silnic Vysočiny);
- Pavla Šprdlíka (Správa železniční dopravní cesty, SDC jižní Morava)

Libor Joukl promítnul a okomentoval svou prezentaci (Silniční síť ve vlastnictví Kraje Vysočina, 
Krajská správa a údržba silnic Kraje Vysočina, příspěvková organizace, Základní dopravní 
obslužnost Kraje Vysočina v roce 2012) a shrnul problematiku v oblasti dopravy v Kraji 
Vysočina. Prezentace bude rozeslána členům komise společně se zápisem.

Následně dostali slovo jednotliví pozvaní hosté, kteří představili hlavní aktivity organizací, ve 
kterých působí.

Členové komise obdrželi s pozvánkou na jednání popis činnosti odboru dopravy a silničního 
hospodářství v přenesené a samostatné působnosti. Přítomní pracovníci ODSH tento materiál 
nekomentovali.
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Zasedání opustil člen komise Jan Tourek. 

Josef Mach vznesl dotaz, kdo je povinen zabezpečovat a udržovat schůdné přístupové cesty 
k nástupištím vlakových nádraží. Dotaz souvisí se smrtelným úrazem, který se stal na nádraží 
v Osové Bítýšce. 
Odbor dopravy a silničního hospodářství po předložení konkrétního dotazu s potřebnou 
dokumentací situaci prověří a na příštím zasedání dopravní komise bude připravena odpověď 
a případně doporučení, na koho se obrátit, kdo je za zabezpečení přístupových cest odpovědný. 

7. Plnění rozpočtu 2012 v oblasti dopravy
Členové komise obdrželi s pozvánkou na jednání schválený rozpočet 2012 v oblasti dopravy 
včetně evropských projektů.
Pavel Bartoš okomentoval plnění Rozpočtu Kraje Vysočina na rok 2012, kapitoly Doprava:

- položka Silnice – schválený rozpočet byl ve výši 1 807 tis. Kč, z této částky byly čerpány 
finanční prostředky na zkoušky učitelů výuky a výcviku, překlady ve správním řízení, 
kontrolu STK, finanční kontroly dopravců, náklady na odstraňování reklam a technickou 
pomoc;

- položka Bezpečnost silničního provozu – schválený rozpočet byl ve výši 301 tis. Kč, 
částka byla čerpána na činnost BESIPu;

- položka Provoz veřejné železniční dopravy – schválený rozpočet byl ve výši 267 850 tis. 
Kč, částka byla v průběhu roku navýšena o dotaci z ministerstva dopravy;

- položka Provoz veřejné silniční dopravy – schválený rozpočet byl ve výši 265 929 tis. Kč, 
v letošním roce byla uzavřena smlouva s 22 dopravci, pro rok 2013 bude pravděpodobně 
uzavřena s 21 dopravci;

- položka Letiště – schválený rozpočet byl ve výši 2 500 tis. Kč, jedná se dotační titul na 
podporu letišť zařazených v IZS;

- položka Silnice – KSÚSV – schválený rozpočet byl ve výši 716 900 tis. Kč, konkrétně se 
jedná o příspěvek na provoz, odpisy silničního majetku, protihluková opatření, akce 
z přílohy D1 rozpočtu, investiční dotace.

Akce z přílohy D2 rozpočtu byly všechny dokončeny, pouze 4 přechází do dalšího roku: Velká 
Bíteš - ulice Vlkovská, Dolní Cerekev - průtah, Luka nad Jihlavou – průtah, Dolní Rožínka –
hranice kraje. 

8. Návrh rozpočtu 2013 v oblasti dopravy
Členové komise obdrželi s pozvánkou na jednání návrh rozpočtu 2013 v oblasti dopravy včetně 
evropských projektů.
Hana Strnadová uvedla, že Rozpočet Kraje Vysočina na rok 2013, kapitola Doprava, je 
připraven ve stejné struktuře, jako rozpočet pro letošní rok.
Základní povinné výdaje zůstaly stejné jako v letošním roce. Položka Silnice – Investice 
v dopravě je v návrhu rozpočtu na rok 2013 oproti letošnímu roku snížena. Z již 
avizovaného velkého přebytku hospodaření letošního roku bude navrženo použít 100 mil. Kč na 
povýšení finančních prostředků v příloze D2 Investice v dopravě.
V návrhu rozpočtu na rok 2013 je plánován mírný nárůst finančních prostředků na položce 
Silnice – KSÚSV. Dojde k navýšení příspěvku na provoz, odpisů silničního majetku a na akce na 
silnicích II. a III. tříd a mostech (příloha D1).

Co se týče kapitoly Evropské projekty, zmínila Hana Strnadová 4 velké akce: II/602 hranice kraje 
– Pelhřimov, II/353 Rytířsko – Jamné, II/150 Havlíčkův Brod – Okrouhlice, II/405 Zašovice –
Okříšky – zahájení realizace po ukončení výběrového řízení na zhotovitele stavebních prací, 
v roce 2013. 
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Zasedání opustil člen komise Vladimír Černý.

Usnesení 019/05/2012/DK
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
předložený návrh rozpočtu na rok 2013, kapitola Doprava.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

9. Informace o požadavcích obcí
Členové komise obdrželi s pozvánkou na jednání tyto žádosti měst a obcí na opravy 
komunikací:

- městys Opatov,
- obec Vícenice,
- obec Hluboké,
- město Pelhřimov - osadní výbory Služátky, Chvojnov, Útěchovičky a Rybníček,
- obec Šebkovice.

ODSH nedoporučuje vést nadále „zásobník akcí“ ve stávající podobě, neboť realizace všech 
akcí v něm uvedených není z finančních důvodů v krátkodobém horizontu možná.
Po rozsáhlé diskusi se členové komise shodli, že při hodnocení stavu komunikací a rozhodování 
o souvislé údržbě a opravách by se mělo vycházet z vícekriteriálního posouzení a zejména 
z koncepce řešení oprav silniční sítě v Kraji Vysočina. Z posouzení by měl vzejít plán údržby 
a oprav silniční sítě s časovým horizontem krátkodobým (1 až 2 roky), střednědobým (5 let) 
a dlouhodobým (10 až 15 let). 
Komise nebude rozhodovat o zařazení či nezařazení jednotlivých žádostí na opravu komunikací
do „zásobníku akcí“, ale s jednotlivými žádostmi bude pracovat v rámci nového systému 
hodnocení a plánování souvislé údržby a oprav, který bude v průběhu roku 2013 nastaven.
Všechny komunikace musí být udržovány v rámci běžné údržby Krajskou správou a údržbou
silnic Vysočiny.
Členové komise také upozornili, že nelze dlouhodobě podfinancovávat oblast silniční
infrastruktury, je třeba lépe a koordinovaně plánovat a navýšení finančních prostředků do této 
oblasti by mělo být jedním z požadavků při přípravu rozpočtu na rok 2014.

Usnesení 020/05/2012/DK
Dopravní komise Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
předložené žádosti o opravy komunikací, kterými se bude v průběhu příštího roku zabývat 
v rámci nově nastaveného systému hodnocení a plánování souvislé údržby a oprav silniční sítě.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

10. Různé
Zdeněk Kopecký připomněl zaslání případných námětů do plánu činnosti dopravní komise na 
rok 2013 na e-mail: kopecky.z@kr-vysocina.cz.

Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 10. ledna 2013, od 13.00 hodin.

11. Závěr
Zdeněk Kopecký poděkoval přítomným členům za účast a ukončil zasedání.
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Zdeněk Kopecký
předseda Dopravní komise Rady Kraje Vysočina

Hana Strnadová

tajemnice Dopravní komise Rady Kraje Vysočina

Zpracovala Dana Vrábelová dne 14. 12. 2012.




